
 

 
Utkast Referat 
Styremøte 2-2024 – 4. juli 2024 

 

Sted: Teams (kl. 12:00 – 13:00) 

 

Til stede:  
Styret: 

Per Dag Hole (PDH)  
Bengt Fasteraune (BF) 
Kristin Prestvold (KP)  
Roy Andersen (RA)  
Aud Hove (AH) 
Anne Engesveen (AE) 

 
Forfall: Kristin Hille Valla (KHV)  
 John Olsen (JO)  

 

Sekretær:  Trond Stensby (TS)   

 

Andre som deltok: Ingvild Aarhus, Skåppå. (IA) 

      

Sak 5/2024 Status for prosjektet etter behandling av 
Stortingsmelding for villrein 
I samband med behandlingen av stortingsmeldingen «Ein forbetra tilstand for villrein» har 
Stortinget fattet enstemmig vedtak: 

Vedtak 783 
Stortinget ber regjeringa gå vidare med å setje ‘Villreinfangsten på Dovre’ på Noregs 
tentative liste for verdsarvområde. 

 
KP 
Hva blir den videre saksgangen? 
 
BF 
Gjennom arbeidet i komiteen og Stortinget er det samlet en enstemmig oppslutning. Også 
avklart mot regjeringen. Vedtaket er å se på som en «marsjordre» til regjeringen. Vil undersøke 
hva som er videre saksgang. 
 
TS 
Viktig å fullføre arbeidet med de faglige rapportene og en oppdatert faglig begrunnelse, jf. 
bestillingen fra Riksantikvaren. Gjelder også å sikre lokal og regional forankring, ikke snuble på 
«oppløpssida». 
  



 

 

Sak 6/2024 Orientering og oppspill fra Skåppå  - lokal og 
regional involvering og samfunnsutvikling 
 
Orientering fra Ingvild Aarhus, Skåppå AS, se vedlagte kopi av presentasjon. 
 
PDH 

• Viktig å framsnakke hva verdensarvstatusen kan tilføre lokalsamfunnet.  

• Løfte saken opp og få fram det perspektivet - villrein og historia som en ressurs for 

lokalsamfunna – ikke et hinder for utvikling. 

• Viktig å få fram at en verdensarvstatus vil være en motsats til hinder for utvikling. 

• Skåppå har kommet godt i gang og er på riktig spor. 

• Alle som var med fra starten, kommuner, statsforvaltere og fylkeskommuner må være 

med i det videre arbeidet. 

• Ikke prate mye om grenser for prosjektet, men vise nødvendig raushet. 

• Det må legges en konkret plan for involvering og utvikling av samfunnsperspektivet. 

AH 

• En verdensarvstatus er viktig som en overbygning som også andre kan dra nytta av, jf. 

at det jobbes godt med villrein og kulturminnevern i ulike andre prosjekt og 

institusjoner. 

• Stilte spørsmålet hva er lokalsamfunnet? Her kom det innspill på at alle kommuner og 

fylkeskommuner må involveres, få eierskap. 

KP 

• Viktig å ikke glemme Oppdal og Trøndelag i det videre arbeidet. Her er det viktige 
verdier, og det har vært et tungt engasjement for saken. 

 
IA 

• Skåppå har hatt fokus på prosjekt og avgrensing av oppgaven. 

• En selvfølge at «alle skal med». 

• Skåppå er best på innbyggerinvolvering og medvirkningsprosesser, men har ikke 
ressurser til å arrangere en konferanse. 

• Ser en tredeling av arbeidsoppgavene: 
o Faglig begrunnelse 
o Utvikling av samfunn og næringsliv 
o Involvering og medvirkning. 

• Må definere arbeidsoppgaver og ansvar. 
 
BF 

• Kommunene blir aktivisert ift. villrein av andre aktører og i andre prosesser.  

o Finne et grensesnitt for vårt prosjekt – gjøre ting effektivt. 

• Største utfordringen er næringsperspektivet, bl.a. hvordan utvikle randsonene.  

o Hva er fellesnevneren for næringslivet – vanskelig å definere. 

• Det er mye å bygge på fra før jf. for eksempel i Oppdal. 

• Må gjøres en jobb mot kommunene som har vært med fra starten. 

• Et sted å begynne er å orientere nasjonalparkstyrene. Trond følger opp her. 



 

 

Sak 7/2024 Eventuelt 
I tillegg ble det gitt orienteringer om: 

• Rapport fra Norsk villreinsenter: En sårbarhetsvurdering av 25 potensielle visningssteder. 

Rapporten blir foreløpig bare delt internt i styret. 

• Ivar Teigum, er engasjert til å skrive om nyere tids historie, fra massefangstanleggenes tid 
og til i dag. 

• Trollbinde AS er engasjert til å lage ny hjemmeside for «Villreinfangsten som verdensarv». 
  

Nytt styremøte blir i begynnelsen av september. 
 
Hjerkinn, 04.07.24 
Trond Stensby 
ref. 
 


